
Protokół nr XXVIII/2020 

z XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Sycowie 

z dniu 21 grudnia 2020 r. 

Urząd Miasta i Gminy Syców, ul. Mickiewicza 1, sala 57 

godz. 15:00 do godz. 18:30 
 

Ad 1) Otwarcie Sesji  
Robert Dziergwa - Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Otworzył XXVIII Sesję Rady Miejskiej w Sycowie słowami: „Otwieram XXVIII Sesję Rady 

Miejskiej w Sycowie”.  

Powitał wszystkich radnych oraz zaproszonych gości zgromadzonych na dzisiejszej sesji. 

Odczytał klauzule RODO.  

Wyjaśnił, że z przyczyn technicznych ogłasza przerwę.  
 

 

Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
Robert Dziergwa - Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Zgodnie z listą obecności aktualnie w obradach uczestniczy 13 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji. 

 

Nieobecni: 

1. Radny Mieczysław Troska (nieobecność usprawiedliwiona) 

2. Radny Kazimierz Mieszała (nieobecność usprawiedliwiona) 

(sprawdzenie obecności imienne stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Dariusz Maniak – Burmistrz Miasta i Gminy Syców 

2. Artur Drzyzga – Wiceburmistrz Miasta i Gminy Syców 

3. Bogumiła Solecka – Skarbnik Miasta i Gminy Syców  

4. Piotr Kwaśny – Sekretarz MiG Syców 

5. Naczelnicy i Kierownicy Wydziałów Urzędu Miasta i Gminy Syców 

6. Kierownicy Jednostek Organizacyjnych Gminy 

 (załącznik nr 2) 

 

Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
Artur Drzyzga– Za-ca Burmistrza MiG Syców 

Zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punktów 14, 15, 16, 17 i 18 o trześni: 

1. punkt 14: Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przyjęcia 

zadania publicznego od Powiatu Oleśnickiego związanego z zarządzaniem niektórymi 

drogami powiatowymi. 

2. punkt 15: Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Powiatu Oleśnickiego. 

3. punkt 16: Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

4. punkt 17: Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

5. punkt 18: Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego 



6. punkt 19: Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 13 głosami „za”, 2 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła wprowadzenie punktu 14 do 

porządku obrad: Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

przyjęcia zadania publicznego od Powiatu Oleśnickiego związanego z zarządzaniem 

niektórymi drogami powiatowymi. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła wprowadzenie punktu 15 do 

porządku obrad: Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Powiatu Oleśnickiego. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu) 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła wprowadzenie punktu 16 do 

porządku obrad: Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu) 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła wprowadzenie punktu 17 do 

porządku obrad: Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu) 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła wprowadzenie punktu 18 do 

porządku obrad: Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu) 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła wprowadzenie punktu 19 do 

porządku obrad: Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu) 

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Odczytał poniższy porządek obrad.  

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Miejskiej w Sycowie z dnia 26 listopada 2020 r. 

5. Informacja Burmistrza Miasta i Gminy Syców o pracach podejmowanych w okresie  

od 27 listopada 2020 r. do 21 grudnia 2020 r. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Sycowie o pracach podejmowanych  

w okresie od 27 listopada 2020 r. do 21 grudnia 2020 r. 



7. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości 

ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy. 

8. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. 

9. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic Aglomeracji 

Syców. 

10. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021 - 2025. 

11. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny na lata 2021 - 2023. 

12. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zwolnienia  

z podatku od posiadania psów na terenie Miasta i Gminy Syców.  

13. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości  

dla przedsiębiorców w ramach pomocy de minimis. 

14. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przyjęcia zadania 

publicznego od Powiatu Oleśnickiego związanego z zarządzaniem niektórymi drogami 

powiatowymi. 

15. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Powiatu Oleśnickiego. 

16. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

17. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

18. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego 

19. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

20. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie wydatków niewygasających z upływem roku 

2020. 

21. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/123/2019 Rady Miejskiej 

z dnia 19 grudnia 2019 roku w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta i Gminy 

Syców. 

22. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy Syców na rok 

2020. 

23. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji 

przedmiotowej dla Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Sycowie na rok 2021. 

24. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Miasta i Gminy Syców na lata 2021-2029. 

25. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie budżetu Miasta i Gminy Syców na rok 2021. 

26. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Sycowie 

na 2021 rok. 

27. Interpelacje i zapytania Radnych. 

28. Oświadczenia i komunikaty. 

29. Wolne wnioski. 

30. Zamknięcie obrad. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła porządek XXVII Sesji Rady 

Miejskiej w Sycowie. 



(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 4) Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Miejskiej w Sycowie z dnia 26 listopada 

2020 r. 
Robert Dziergwa - Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Protokół był wyłożony w Biurze Rady oraz przesłany na e-mail do Państwa Radnych.  

 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła protokół z XXVII Sesji Rady 

Miejskiej w Sycowie z dnia 26 listopada 2020r. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 5) Informacja Burmistrza Miasta i Gminy Syców o pracach podejmowanych w 

okresie od 27 listopada 2020 r. do 21 grudnia 2020 r. 
(załącznik nr 11) 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Prosił o informację, czego dotyczyło spotkanie w Olszowej? 

 

Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

Wyjaśnił, ze ostatnie walne zgromadzenie dotyczyło zmian na stanowisku prezesa, członków 

zarządu jak również nowego technologa. Nowy prezes podzielił się swoją wizją 
funkcjonowania spółki w następnym okresie oraz możliwości finansowania między innymi z 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska na przebudowe PSzOK-ów, rozbudowy kwatery 

BIO oraz możliwości wykorzystania istniejące infrastruktury, co ma w przyszłości 

spowodować stabilizację cen oraz brak podnoszenia stawek. Nowy prezes deklarował 

również, że w przyszłym roku nie planuje podnieść cen za odbiór odpadów komunalnych od 

wspólników spółki.  

 

Ad 6) Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Sycowie o pracach 

podejmowanych w okresie od 27 listopada 2020 r. do 21 grudnia 2020 r. 
Pytań do złożonej informacji nie było. 

 (załącznik nr 12) 

 

Ad 7) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości 

ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy. 
Agnieszka Weszka – Naczelnik Wydziału GOiOŚ 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 13) 

Dyskusji w tym punkcie nie było. 

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Odczytał pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 



 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwale nr XXVIII/231/2020  

w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 

pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, 

którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

na rzecz gminy.  

(załącznik nr 14) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 8) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. 

Agnieszka Weszka – Naczelnik Wydziału GOiOŚ 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 16) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było. 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Odczytał pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwale nr XXVIII/232/2020  

w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. 

(załącznik nr 17) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr … do niniejszego protokołu) 

 

Ad 9) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic Aglomeracji 

Syców. 
Agnieszka Weszka – Naczelnik Wydziału GOiOŚ 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 18) 

Dyskusji w tym punkcie nie było. 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Odczytał pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwale nr XXVIII/233/2020  

w sprawie wyznaczenia obszaru i granic Aglomeracji Syców.  

(załącznik nr 19) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 10) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na 

lata 2021 - 2025. 
Anna Kapica – Kierownik M – GOPS w Sycowie 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 21) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było. 



Marzena Guder – Przewodnicząca Komisji Społecznej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwale nr XXVIII/234/2020  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021 - 2025. 

(załącznik nr 22) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 11) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny na lata 2021 - 2023. 
Anna Kapica – Kierownik M – GOPS w Sycowie 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 24) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było. 

 

Marzena Guder – Przewodnicząca Komisji Społecznej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXVIII/235/2020  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2021 - 2023.  

(załącznik nr 25) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 12) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zwolnienia  

z podatku od posiadania psów na terenie Miasta i Gminy Syców.  
Anna Laskowska – Kierownik Ref. Podatkowego i Windykacji 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 27) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było. 

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXVIII/236/2020  

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od posiadania psów na terenie 

Miasta i Gminy Syców.  

(załącznik nr 28) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu) 

 



Ad 13) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości  

dla przedsiębiorców w ramach pomocy de minimis. 
Anna Laskowska – Kierownik Ref. Podatkowego i Windykacji 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 30) 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXVIII/237/2020  

w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców w ramach pomocy de 

minimis.  

(załącznik nr 31) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 14) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przyjęcia 

zadania publicznego od Powiatu Oleśnickiego związanego z zarządzaniem niektórymi 

drogami powiatowymi. 
Bernadetta Murij – Naczelnik Wydziału ITiI 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 33) 

Dyskusji w tym punkcie nie było. 

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Odczytał pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwale nr XXVIII/238/2020  

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przyjęcia zadania publicznego od Powiatu 

Oleśnickiego związanego z zarządzaniem niektórymi drogami powiatowymi. 

(załącznik nr 34) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu) 

    

Ad 15) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 

Oleśnickiego. 
Bernadetta Murij – Naczelnik Wydziału ITiI 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 36) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

 



Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Odczytał pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXVIII/239/2020  

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Oleśnickiego. 

(załącznik nr 37) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 16) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 
Bernadetta Murij – Naczelnik Wydziału ITiI 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 39) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Odczytał pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwale nr XXVIII/240/2020  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Dolnośląskiego. 

(załącznik nr 40) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 17) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 
Bernadetta Murij – Naczelnik Wydziału ITiI 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 42) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Odczytał pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwale nr XXVIII/241/2020  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Dolnośląskiego. 

(załącznik nr 43) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu) 



 

Ad 18) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego 
Bernadetta Murij – Naczelnik Wydziału ITiI 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 45) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Odczytał pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwale nr XXVIII/242/2020  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Dolnośląskiego. 

(załącznik nr 46) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 19) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 
Bernadetta Murij – Naczelnik Wydziału ITiI 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 48) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Odczytał pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwale nr XXVIII/243/2020  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Dolnośląskiego. 

(załącznik nr 49) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu) 

 

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Ogłosił 10 min przerwę w obradach.  

Po przewie w sesji bierze udział 15 Radnych. 

 



Ad 20) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie wydatków niewygasających z upływem 

roku 2020. 
Bogumiła Solecka – Skarbnik MiG Syców 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. Zgłosila autpoprawke do §1 w 

brzmieniu: 

§1. 1. Ustala się kwotę wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020, 

zgodnie z załącznikami nr 1 i nr 2 do niniejszej uchwały, w wysokości 498 390,50 zł: - 

wydatki w wysokości 159 100,50 zł w dziale 600 rozdziale 60013, - wydatki w wysokości 

339 290,00 zł w dziale 600 rozdziale 60016,  

2.Ustala się wykaz wydatków, o których mowa w ust.1 zgodnie z załącznikami nr 1do 

niniejszej uchwały. 3.Ustala plan finansowy wydatków, o których mowa w ust.1 zgodnie z 

załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały. 

(załącznik nr 51) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Odczytał pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła autopoprawkę w §1. 1. Ustala się 

kwotę wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020, zgodnie z 

załącznikami nr 1 i nr 2 do niniejszej uchwały, w wysokości 498 390,50 zł: - wydatki w 

wysokości 159 100,50 zł w dziale 600 rozdziale 60013, - wydatki w wysokości 339 290,00 zł w 

dziale 600 rozdziale 60016, 2.Ustala się wykaz wydatków, o których mowa w ust.1 zgodnie z 

załącznikami nr 1do niniejszej uchwały. 3.Ustala plan finansowy wydatków, o których mowa 

w ust.1 zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 52 do niniejszego protokołu) 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwale nr XXVIII/244/2020  

w sprawie wydatków niewygasających z upływem roku 2020. 

(załącznik nr 53) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 21) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/123/2019 Rady 

Miejskiej z dnia 19 grudnia 2019 roku w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

Miasta i Gminy Syców. 
Bogumiła Solecka – Skarbnik MiG Syców 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 55) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 



Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwale nr XXVIII/245/2020  

w sprawie zmiany uchwały nr XVI/123/2019 Rady Miejskiej z dnia 19 grudnia 2019 roku w 

sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta i Gminy Syców.  

(załącznik nr 56) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 57 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 22) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy Syców 

na rok 2020. 
Bogumiła Solecka – Skarbnik MiG Syców 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 58) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwale nr XXVIII/246/2020  

w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy Syców na rok 2020.  

(załącznik nr 59) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 60 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 23) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji 

przedmiotowej dla Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Sycowie na rok 2021. 
Bogumiła Solecka – Skarbnik MiG Syców 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 61) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwale nr XXVIII/247/2020  

w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla Miejskiego Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Sycowie na rok 2021.  

(załącznik nr 62) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 63 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 24) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Miasta i Gminy Syców na lata 2021-2029. 
Bogumiła Solecka – Skarbnik MiG Syców 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. Zgłosiła również autopoprawke w 

brzmieniu: Usunięte zostały wartości poz.2.1.2 wydatki bieżące w tym z tytułu poręczeń i 

gwarancji w zakresie lat 2018-2020. Skorygowane zostało przewidywanie wykonanie roku 

2020: 1. w zakresie dochodów o wartość + 182 000 zł, 2. w zakresie wydatków o wartość - 1 

456 499 zł, 3. wynik budżetu - deficyt 3 600 132,77 zł, 4. zał. nr 3 Wykaz przedsięwzięć do 



WPF zostały uzupełniony o przedsięwzięcie pn. „Remont ul. Rzemieślniczej i ul. 

Starzyńskiego w Sycowie”. Łączne nakłady finansowe na zadanie wynoszą 1 214 760 zł, limit 

na 2021 rok i limit zobowiązań wynoszą 1 200 000 zł. 

(załącznik nr 64) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

Odczytał uchwałę nr XV/129/2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta  

i gminy Syców.  

(załącznik nr 65) 

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła autopoprawkę: usunięte zostały 

wartości poz.2.1.2 wydatki bieżące w tym z tytułu poręczeń i gwarancji w zakresie lat 2018-

2020. Skorygowane zostało przewidywanie wykonanie roku 2020:  

1. w zakresie dochodów o wartość + 182 000 zł,  

2. w zakresie wydatków o wartość - 1 456 499 zł,  

3. wynik budżetu - deficyt 3 600 132,77 zł,  

4. zał. nr 3 Wykaz przedsięwzięć do WPF zostały uzupełniony o przedsięwzięcie pn. 

„Remont ul. Rzemieślniczej i ul. Starzyńskiego w Sycowie”. Łączne nakłady finansowe na 

zadanie wynoszą 1 214 760 zł, limit na 2021 rok i limit zobowiązań wynoszą 1 200 000 zł. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 66 do niniejszego protokołu) 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwale nr XXVIII/248/2020  

w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta i Gminy Syców na lata 2021-

2029.  

(załącznik nr 67) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 68 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 25) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie budżetu Miasta i Gminy Syców na rok 

2021. 
Bogumiła Solecka – Skarbnik MiG Syców 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. Zgłosiła również autpoprawke w 

brzmieniu: autopoprawka nr 1) w§ 2 ust.1lit.d wydatki na programy finansowane z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust.1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych w 

wysokości 651 902,35 zł. Autopoprawka nr 2) w§ 3 1. Przychody budżetu w wysokości 7 523 

993,00 zł, pochodzące z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 

budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych 

ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w 

kwocie 1 523 993,00 zł oraz z tytułu planowanych do zaciągnięcia zobowiązań 
długoterminowych z tytułu kredytów, pożyczek, emisji papierów wartościowych w kwocie 6 

000 000,00 zł. 2. Deficyt budżetu w wysokości 4 023 993,00 zł, jako różnicę pomiędzy 

planowanymi dochodami, a planowanymi wydatkami, którego źródłem pokrycia będą 
przychody budżetu w wysokości 2 500 000,00 zł pochodzące z kredytów, pożyczek, emisji 



papierów wartościowych oraz przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu, o których mowa a ust.1 w kwocie 1 523 993 zł. 3. Rozchody 

budżetu w wysokości 3 500 000,00 zł z tytułu zaciągniętych kredytów z lat ubiegłych. 

Autopoprawka nr 3) w § 7. Określa się dochody i wydatki budżetu gminy związane z 

realizacją zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie 

ustawami w wysokości 25 267 458,00 zł oraz dochody związane z realizacją tych zadań, 
podlegające przekazaniu do budżetu państwa w wysokości 228 000 zł, zgodnie z 

załącznikiem nr 7 i 8 do niniejszej uchwały. Autopoprawka nr 4) w § 8 ust.2 koszty w 

wysokości 1 260 480 zł. w tym: - wynagrodzenia i pochodne 638 780,00 zł, Autopoprawka nr 

5) w § 12 ust.1 Ustala się dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych w wysokości 328 631,00 zł oraz wydatki na realizację zadań określonych w 

gminnym programie profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii w 

wysokości 328 631,00 zł. Autopoprawka nr 6) § 15 ust.2 pkt 1 Upoważnia się Burmistrza 

Miasta i Gminy do; do dokonywania zmian wydatków w ramach działu w zakresie planu 

wydatków na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy. Autopoprawka nr 7) w § 15 

skreśla się ust.4 Autopoprawka nr 8) w załączniku nr 3 Wydatki budżetu Miasta i Gminy 

Syców na rok 2021 dział 600 , rozdział 60014, paragraf 630 kwota 100 000 zł, Autopoprawka 

nr 9) w załączniku nr 5 Plan przychodów i rozchodów na rok 2021 Przychody ogółem: pkt 1 

Przychody jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w 

odrębnych. 

(załącznik nr 69) 

 

Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

Dodał, że jest to budżet proinwestycyjny. Załącznik inwestycyjny na etapie planowania 

opiewa na kwotę 9 mln. 344 tys. zł. i tempo inwestycji jest największe w historii. Następnie 

wymienił inwestycje, które będą realizowane: chodnik w Zawadzie, chodnik na ul,. Kaliskiej, 

przebudowa skrzyżowania Szarych Szeregów i Wioski wraz z kompleksową przebudowa  

ul. Szarych Szeregów (dofinansowanie 1mln 400 tys. zł. przy całkowitej wartości inwestycji 

ok. 2 milionów złotych). Na drogi gminne przeznacza się 1 mln. 800 tys. zł. z czego 800 tys. 

będzie przeznaczone na ul. Starzyńskiego i Rzemieślniczą. Dwie strategiczne inwestycje to 

dokumentacja projektowo/techniczna na ul. Malczewskiego tzw. umownie od 30 lat 

obwodnica Sycowa oraz ul. strefowa. W dniu dzisiejszym został podpisany akt, w którym 

Strefa Wałbrzyska za darmo przekazuje gminie Syców drogę (250m.) o wartości 1 mln. 100 

tys. zł. Droga ta będzie łączyć się z ulica Kolejową, co pozwoli na połączenie 300 hektarów 

terenów inwestycyjnych, usługowych oraz mieszkaniowych. Przygotowana jest procedura 

przetargowa na remont elewacji budynku w centrum miasta tj. przy u. Gorczycy, Ks. Rudy 

oraz Placu Wolności (Muzeum Regionalne i wszystkie ściany przylegle). W oświacie 

kompleksowo modernizowana będzie sala gimnastyczna przy ul. Wałowej, a w Szkole 

Podstawowej nr 1 montaż windy dla osób niepełnosprawnych. Na ten drugi cel pani dyrektor 

będzie starała się pozyskać środki z programu „Dostępna Szkoła”. W nowym roku 

budżetowym konsekwentnie będzie realizowany program na wymianę źródeł ciepła. Nowym 

zadaniem, które będzie realizowane do dofinansowanie do wymiany przydomowych 

oczyszczalni ścieków. W ostatnich dniach przedstawiona była również koncepcja 

modernizacji budynku Centrum Kultury. Kolejne ważne inwestycje to modernizacja placów 

zabaw przy ul. Matejki i Tęczowej. Zaznaczył, że jeśli uda się pozyskać dodatkowe środki 

być może zostaną one przeznaczone na dodatkowy plac zabaw lub zwiększy się zadanie tych 

dwóch wcześniej wymienionych. Na modernizację obiektów gastronomicznych oraz zakup 

rowerków wodnych przeznacza się 200 tys. zł. dla MOSiR. Dodatkowo zaplanowane jest 



zbrojenie pola biwakowego. Nadmienił, że to zadania wymienione pokrótce, w ciągu roku na 

pewno będą pojawiały się nowe, dlatego zachęcił radnych do składania swoich pomysłów na 

bieżąco, bo jak wspomniał budżet w ciągu roku jest zmieniany kilkakrotnie.  

Z tego miejsca podziękował p. skarbnik, naczelnikom wydziałów oraz pracownikom 

merytorycznym i kierownikom jednostek za przygotowanie materiałów planistycznych do 

budżetu.  

Następnie odczytał uchwałę nr XV/127/2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Wrocławiu w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza miasta i 

Gminy Syców projekcie uchwały budżetowej Gminy Syców na rok 2021. 

(załącznik nr 70) 

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Otworzył dyskusję. Dodał, że w jego przekonaniu budżet na 2021 rok jest budżetem 

praktycznym. Jego realizacja jest gwarancją na wywiązanie się gminy z zadań, jakie są na nią 
nałożone. Poza tym wiele przedsięwzięć podsienie jakość życia mieszkańców i zwiększy 

atrakcyjność gminy i potencjalnych inwestorów czy turystów. Jest to budżet ambitny, 

ponieważ mimo panującej pandemii zaplanowano bardzo dużo inwestycji. Jest budżetem 

wyważonym, ponieważ podejmowane są inwestycje duże jak na możliwości gminy Syców, 

ale również nie zapomina się o inwestycjach małych, które najczęściej cieszą mieszkańców. 

Dodał, że patrząc na konstrukcje tego budżetu nazwałby go właśnie tymi trzema słowami, 

ambitny, praktyczny i wyważony.  

Następnie ze względu na brak innych głosów w dyskusji dokonał jej zamknięcia.  

 

Danuta Nowicka – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Marzena Guder – Przewodnicząca Komisji Społecznej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Odczytał pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Kazimierz Mieszała – Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

Odczytał pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła  autopoprawka nr 1) w§ 2 ust.1lit.d 

wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust.1 pkt 2 i 

3 ustawy o finansach publicznych w wysokości 651 902,35 zł. Autopoprawka nr 2) w§ 3 1. 

Przychody budżetu w wysokości 7 523 993,00 zł, pochodzące z niewykorzystanych środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków 

nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi 

w odrębnych ustawach w kwocie 1 523 993,00 zł oraz z tytułu planowanych do zaciągnięcia 

zobowiązań długoterminowych z tytułu kredytów, pożyczek, emisji papierów wartościowych w 

kwocie 6 000 000,00 zł. 2. Deficyt budżetu w wysokości 4 023 993,00 zł, jako różnicę 

pomiędzy planowanymi dochodami, a planowanymi wydatkami, którego źródłem pokrycia 

będą przychody budżetu w wysokości 2 500 000,00 zł pochodzące z kredytów, pożyczek, emisji 



papierów wartościowych oraz przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu, o których mowa a ust.1 w kwocie 1 523 993 zł. 3. Rozchody 

budżetu w wysokości 3 500 000,00 zł z tytułu zaciągniętych kredytów z lat ubiegłych. 

Autopoprawka nr 3) w § 7. Określa się dochody i wydatki budżetu gminy związane z 

realizacją zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie 

ustawami w wysokości 25 267 458,00 zł oraz dochody związane z realizacją tych zadań, 

podlegające przekazaniu do budżetu państwa w wysokości 228 000 zł, zgodnie z załącznikiem 

nr 7 i 8 do niniejszej uchwały. Autopoprawka nr 4) w § 8 ust.2 koszty w wysokości 1 260 480 

zł. w tym: - wynagrodzenia i pochodne 638 780,00 zł, Autopoprawka nr 5) w § 12 ust.1 Ustala 

się dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w wysokości 

328 631,00 zł oraz wydatki na realizację zadań określonych w gminnym programie 

profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii w wysokości 328 631,00 

zł. Autopoprawka nr 6) § 15 ust.2 pkt 1 Upoważnia się Burmistrza Miasta i Gminy do; do 

dokonywania zmian wydatków w ramach działu w zakresie planu wydatków na uposażenia i 

wynagrodzenia ze stosunku pracy. Autopoprawka nr 7) w § 15 skreśla się ust.4 Autopoprawka 

nr 8) w załączniku nr 3 Wydatki budżetu Miasta i Gminy Syców na rok 2021 dział 600 , 

rozdział 60014, paragraf 630 kwota 100 000 zł, Autopoprawka nr 9) w załączniku nr 5 Plan 

przychodów i rozchodów na rok 2021 Przychody ogółem: pkt 1 Przychody jednostek 

samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 

budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 71 do niniejszego protokołu) 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwale nr XXVIII/249/2020  

w sprawie budżetu Miasta i Gminy Syców na rok 2021.  

(załącznik nr 72) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 73 do niniejszego protokołu) 

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Podziękował za rzeczowy dialog i prace nad projektem budżetu. Dodał, że liczy na realizacje 

wszystkich zadań, jakie zostały w nim zaplanowane.  

 

Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

Podziękował za jednogłośne przyjęcie budżetu i zachęcał do składania własnych propozycji w 

trakcie roku. Na etapie tworzenia było tych wniosków bardzo dużo głównie były to 

inwestycje drogowe. Dodał, że w ciągu roku budżet zmieniany jest wielokrotnie wiec warto 

zgłaszać nowe potrzeby z odpowiednim tez wyprzedzeniem, aby gmina mogła się 
przygotować do ich zaspokajania i aby, móc je w pełni zrealizować.  
 

Bogumiła Solecka – Skarbnik MiG Syców  

Również podziękowała za dotychczasową współpracę. Dodała, że ma nadzieję, że będzie się 
ona nadal tak dobrze układała.  

 

Ad 26) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej  

w Sycowie na 2021 rok. 
Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Przedstawił projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 74 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  



Danuta Nowicka – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Agnieszka De Falco – Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Marzena Guder – Przewodnicząca Komisji Społecznej 

Odczytała pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Odczytał pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Kazimierz Mieszała – Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

Odczytał pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 15 Radnych: 15 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwale nr XXVIII/250/2020  

w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Sycowie na 2021 rok.  

(załącznik nr 75) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 76 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 27) Interpelacje i zapytania Radnych. 
Marzena Guder – Przewodnicząca Komisji Społecznej 

Najprawdopodobniej jest to ostatnia sesja w tym roku, podkreśliła, że warto pochylić się i 

podsumować rok 2020. Przypomniała, że był to rok trudny ze względu na pandemię, mimo to 

udało się bardzo wiele zrealizować. Najważniejsze zadania jakie zostały wykonane to między 

innymi : rozstrzygnięte przetargi na remont ulicy Starzyńskiego i Rzemieślniczej, chodnik w 

Szczodrowie wraz z kanalizacją deszczową oraz modernizacja skrzyżowania przy udziale 

Starostwa Powiatowego. Trzy zjazdy z drogi wojewódzkiej na ulice Kaliską, przebudowa 

ulicy Daszyńskiego, Wrocławskiej i 1-go Maja. Droga na ul. Szczodrego. Do użytku oddana 

ul. Reja. Zakończenie realizacji ul. Kościelnej i Młyńskiej, brodzik na basenie, utworzenie 

nowego przedszkola i powołanie nowego Zespołu Szkolno-Przedszkolnego. Dzięki temu 

powstało 50 nowych miejsc w przedszkolu a kolejne 20 miejsc w ramach tej inwestycji 

powstało w Drołtowicach. Zakończono remont przychodni  

w Stradomi Wierzchniej i wybudowano świetlicę wiejską w tej samej miejscowości.  

Remont sali gimnastycznej w Drołtowicach, rozpoczęcie prac nad Dolnośląską Autostradą 
Rowerową, rozpoczęto prace nad rewitalizacją linii kolejowej Oleśnica-Syców-Kępno.  

W ramach walki z COVID-19 wszystkim przedszkolom przekazano ozonatory. 

Zorganizowano wymazy mobilne (DRIVE-THRU) dla mieszkańców na kwarantannie, jak 

również przekazano środki na utworzenie gabinetu infekcyjnego w SP ZOZO „Przychodnia”. 

Pozyskano pulsometry, zakupiono komputery dla uczniów do nauki zdalnej. Realizowano 

program wymiany źródeł ciepła, wykonano również modernizacje systemu grzewczego w 

kotłowni na ul. Kaliskiej. Wydana została lokalna gazeta gminna. Opracowano strategię 
rozwoju gminy. Kontynuowano program „wyprawka dla przedszkolaków”. Przyznano środki 

na stypendia dla najzdolniejszych uczniów. Udało się pozyskać również kilka dofinansowań: 
80 tys. na remont kuchni w SP2, 1,5 mln z funduszu inwestycji samorządowych, 519 tys. zł to 

całkowity koszt zadania zrealizowanego w Działoszy (nakładka i jednostronne pobocze), 

gmina na ten cel otrzymała 80% dofinansowania. 150 tys. remont ulicy lawendowej w tym 

75% dofinansowania. 43 tys. zł dotacja celowa na wykonanie asfaltu na ul. Błękitnej. W 

ramach tarczy dla samorządów gmina otrzymała 1,4 mil. zł. Podpisano również grand o 



wartości ponad 2 mln zł na wymianę kotłów grzewczych oraz fotowoltaikę. Ponad milion 

złotych gmina otrzymała na utworzenie nowych miejsc przedszkolnych. 

Rok 2021 zapowiada się równie pracowicie i w ramach zaplanowanych inwestycji 

chciałabym zada pytanie chodzi o ciąg pieszo-rowerowych na Kaliskiej. Były radny na 

jednym z portali internetowych udzielił wywiadu m.in. w tym temacie.  

Miało to miejsce 9 listopada 2020 r. odpowiedz: „aktualnie dopiero i aż dwa lata nowej 

kadencji zatem z tej perspektywy zauważam, że póki co że „strategiczne inwestycje (np. 

droga do Wioski, remont ul. Kościelnej oraz budowa brodzika) to inwestycje z poprzednich 

kadencji. Jednocześnie martwi mnie opieszałość w budowie ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż 
ul. Kaliskiej oraz ścieżki do Biedronki. Obszerne kroki podjęto już w minionej kadencji, 

nawet zabezpieczone były środki z DSDiK w wysokości 375 000 zł.”  

Wobec tak sformułowanej wypowiedzi, prosiłabym burmistrza o informację, czy w 

przypadku inwestycji ciągu pieszo – rowerowego przy ul. Kaliskiej mogliśmy zrobić coś 
szybciej, lepiej, oraz czy były już prowadzone zaawansowane prace dotyczące chodnika do 

Biedronki?  

 

Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

Dodał, że nie na tej wypowiedzi. To musiał być jakiś niszowy portal, bo nie odbiło się to 

szerszym echem, przynajmniej do mnie takie informacje nie dotarły. Domyślam się jednak, o 

którego radnego chodzi i bardzo chętnie udzielę odpowiedzi, bo myślę, że trzeba pewne 

rzeczy prostować, np. tę narrację, że inwestycja na ul. Kościelnej i brodzik to inwestycje z 

poprzednich lat. Szanowni państwo, wniosek został napisany w 2014 r. i nagle dostaliśmy 

środki, których poprzednicy na ten cel nie zostawili. Domniemywam, że ten pan był 

przewodniczącym komisji budżetowej, więc dlaczego i nie zaplanował na 2019 r. środków na 

realizację tej inwestycji? Jeśli chodzi o ciąg pieszo-rowerowy, to ta inwestycja się przedłuża, 

ale szkoda, że pan radny (były) nie wspomniał, że musieliśmy rozwiązać umowę z 

wykonawcą dokumentacji projektowo-technicznej, gdy tylko przyszliśmy realizować swoją 
misję w urzędzie. Stało się tak, ponieważ projektant był w 50% stopniu zawansowania prac 

projektowych i nie rokowało to niczym innym, jak niedokończeniem realizacji i utratą dotacji 

z DSDiK. Musieliśmy, więc rozpisać nowe zapytanie ofertowe, wyłonić nowego wykonawcę, 
a dziś jesteśmy już na etapie ostatecznych uzgodnień z Energą, ponieważ pojawiła się tam 

kwestia przeniesienia 9 słupów energetycznych. Myślę, że w pierwszej połowie 2021 r. 

będziemy w stanie ogłosić postępowanie przetargowe. Pytam, więc, gdzie ten radny był 

wcześniej, skoro tak mocno o ten chodnik zabiegał? Chyba zapomniał, że tych projektantów 

trzeba pilnować. Chodnik do Biedronki to temat istniejący od lat i także mi wydawało się, że 

zostało już w tej sprawie wiele zrobione, a jak się okazało nie zostało zrobione nic. Wysłano 

tylko jedno pismo do DSDiK z prośbą o rozważenie takiej inwestycji, odpowiedź była 

negatywna i na tym się skończyło. Nie rozumiem, więc, co to jest „znaczny stopień 
zaawansowania inwestycji”? Bo tych inwestycji nie było. Dlatego takie doniesienia i zarzuty 

należy prostować. Obecnie wystąpiliśmy do DSDiK z pismem informującym, że my jesteśmy 

w stanie wziąć na siebie zaprojektowanie tego chodnika, jeśli tylko wyrażą zgodę, a my 

pokryjemy koszty. Myślę, że projektowanie zajmie kolejne dwa lata. Wtedy, w 2023 r., 

będzie można myśleć o realizowaniu tej inwestycji. Gdyby zrobiono to wtedy, kiedy ten pan o 

tym mówił, to już dziś moglibyśmy realizować to zadanie, ale wtedy zapewne 

usłyszelibyśmy, że to nie my zrobiliśmy, tylko oni. My się z nikim nie licytujemy i nie 

przypisujemy sobie cudzych zasług, jeżeli są pewne zadania, na które już wcześniej 

podpisano porozumienia. Jeżeli ktoś coś insynuuje na mało poczytnych portalach, to 

zapraszam go tutaj, do dyskusji nad możliwościami rozwoju gminy. Jako były mieszkaniec 

tamtego osiedla doskonale pamiętam, jak przebiegały, a raczej jak nie przebiegały prace nad 

tymi inwestycjami.  



Ad 28) Oświadczenia i komunikaty. 
Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Poinformował, że Sołtys Sołectwa Drołtowice złożył rezygnacje z pełnienia tej funkcji.  

Wpłynęły również petycje dotyczące szczepionek na COVID -19. Petycje zostały przekazane 

do komisji Skarg, Wniosków i Petycji w celu ich rozpatrzenia.  

 

Ad 29) Wolne wnioski. 
Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

Podziękował za mijający rok i wysoką frekwencję w pracach samorządu, co pokazuje, że 

nasze zaangażowanie w sprawy mieszkańców jest na poziomie bardzo wysokim.  

Wspomniał też o niedoszłym referendum. Dodał, że osobiście bardzo się cieszę, że się ono nie 

odbędzie. Myślę, że tym wszystkim, którzy byli zaangażowani w zbieranie podpisów, trzeba 

też bardzo podziękować, że pozwolili nam wyeksponować pewne rzeczy na poziomie 

szerszego zainteresowania mieszkańców. Zaznaczył, że ta inicjatywa była zaprzeczeniem idei 

referendum, ponieważ ono jest po to, żeby zainteresować mieszkańców problemami 

społecznymi, a nie po to, żeby pod osłoną nocy zbierać podpisy, sugerując, że burmistrz jest 

zły. O ile osobiście rozumiem, że moje decyzje mogły nadwyrężyć jakieś lokalne powiązania 

biznesowe, o tyle nie mogłem pogodzić się z próbą odwołania również Rady Miejskiej, która 

w mojej ocenie wzorowo współpracuje. Co pokazuje między innymi jednomyślne przyjęcie 

budżetu na 2021 jak również pozwala sądzić, że jeszcze wiele dobrego przed nami. Ci, którzy 

byli przeciwko nam, zawsze będą, ale myślę, że dzięki tej inicjatywie referendum niektórzy 

mieszkańcy jeszcze bardziej przekonali się, że warto zagłosować na tę Radę. 
Na koniec dodał życzenia zdrowia na nadchodzące Święta Bożego Narodzenia.  

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Podziękował radnym za prace w minionym roku szczególnie ta w terenie. Mieszkańcy,  

z którymi rozmawiam, dali nam naprawdę duży mandat zaufania i myślę, że go 

wykorzystujemy i jak dotąd ich nie zawiedliśmy i myślę, że nie zawiedziemy.  

Podziękował też Magdalenie Książyk za staranne prowadzenia biura i pomoc, jaką otrzymuje 

od niej na początku, gdy dopiero uczył się obowiązków przewodniczącego Rady. 

Podziękował również za wprowadzenie systemu eSesja, bo dzięki temu radni mogą pracować 
na miarę XXI wieku w komfortowych warunkach, co również umożliwia spotkania zdalne.  

Następnie z okazji nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia złożyli najlepsze życzenia,  

a nadchodzący rok będzie rokiem sukcesów zawodowych i osobistych. 

 

Ad 30) Zamknięcie obrad.  
Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Stwierdził wyczerpanie porządku obrad i o godzinie 18:30 zamknął XXVIII Sesję Rady 

Miejskiej w Sycowie słowami „Zamykam XXVIII Sesję Rady Miejskiej w Sycowie”. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

 

Robert Dziergwa 

Protokół sporządziła:  

Magdalena Książyk 

 


